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REVISTA PRESEI 

 

 

 Informare ședință CA Casa Națională de Pensii Publice 

Vă aduc la cunoștință că astăzi, 26 mai 2021, a avut loc ședința Consiliului de 

Administrație al Casei Naționale de Pensii Publice cu următoarea Ordine de zi: 

1. Aprobarea Ordinii de zi a ședinței din data de 26 mai 2021; 

2. Aprobarea procesului verbal al ședinței Consiliului de Administrație 

din data de 28 aprilie 2021; 

3. Avizarea Raportului anual de activitate al Casei Naționale de Pensii 

Publice pe anul 2020; 

4. Raportul explicativ asupra execuției bugetului asigurărilor sociale 

de stat la data de 31.03.2021; 

5. Diverse. 

Lucrările au fost conduse de dl. Daniel Baciu, președintele CNPP. Au fost avizate 

Raportul anual pentru anul 2020 și Raportul execuției bugetului asigurărilor sociale 

pentru primul trimestru al anului 2021, documente pe care le-am atașat la primul 

mail. 

Având în vedere discuțiile existente prin intermediul mass-media, declarațiile 

îngrijorătoare privind modificarea Legii pensiilor, am solicitat explicații 

președintelui CNPP despre acest subiect. Am solicitat, împreună cu mai mulți 

colegi din CA, să fim informați despre activitatea grupului de lucru constituit la 

Ministerul Muncii pentru modificarea Legii pensiilor.  

Președintele CNPP a confirmat că există un astfel de grup și a promis că în 

momentul când va exista un prim proiect, să-l discutăm și să adoptăm un punct de 

vedere unitar al Casei Naționale de Pensii.  
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Totodată, am solicitat să fim informați despre orice solicitare importantă privind 

emiterea unui punct de vedere din partea CNPP, întrucât suntem trimiși în 

Consiliul de Administrație să reprezentăm organizațiile care ne-au mandatat, și nu 

în nume personal! Din acest motiv, am solicitat chiar emiterea unei hotărâri a CA 

în acest sens. Cu alte cuvinte, am cerut președintelui CNPP să țină cont de decizia 

CA și să nu mai emită puncte de vedere pentru diferite solicitări fără informarea 

membrilor CA!  

Am reușit totuși să obținem o informație  importantă privind activitatea Grupului 

de lucru constituit la nivelul Ministerului Muncii care se ocupă cu modificarea 

legii pensiilor și care o alimentează cu informații  pe ministrul Muncii, dna. Raluca 

Turcan. Dl. Baciu ne-a informat că s-a decis ca acele venituri brute, sporuri, în 

special acordul global etc., cu caracter permanent care nu au apucat să fie 

introduse în calculul pensiilor, să poată să fie luate în considerare:  „Elaborăm un 

Ordin de ministru în urma cărora toți beneficiarii, toți pensionarii pot să meargă 

să depună acele sporuri, mă refer în principal la acordul global care nu se ia în 

calcul nici în prezent, astfel, încât, în viitoarea Lege a pensiilor, aceste elemente 

să fie luate în calcul. Se concretizează printr-un act normativ.” -  a afirmat șeful 

CNPP. 

Și după a doua ședință, am impresia că membrii CA sunt folosiți doar pe post de 

votanți ai diverselor decizii și nu de administratori și reprezentanți ai celor care 

cotizează la sistemul de pensii. În viitoarea lege a pensiilor, cred că ar trebui 

regândit rolul CA, cu atribuții în numirea și revocarea președintelui CNPP. Acesta, 

în prezent, este numit politic prin Decizia primului ministru la propunerea  

Ministrului Muncii.  

 (Sursa: FAIR MediaSind) 

 

 Dezbatere cu scântei în Parlament la prezentarea PNRR | Parlamentarii au 

votat ratificarea Tratatul EURATOM. Ludovic Orban: Parlamentul şi 

formaţiunile politice prezente la vot au dat dovadă de responsabilitate 

Prezentarea în parlament a Planului Național de Redresare și reziliență s-a 

transformat în prilej de atacuri politice între putere și opoziție.  
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Mărul discordiei sunt reformele asumate de guvern, pe care PSD și AUR le 

consideră un plan mascat de austeritate. Parlamentul a ratificat totuși Euratom, 

tratatul prin care se pun în mișcare proiectele de redresare din întreaga Uniune 

Europeană. 

Premierul Florin Cîțu a venit în Parlament împreună cu ministrul Investițiilor și 

Proiectelor Europene, la solicitarea PSD și AUR, care au acuzat guvernul de lipsă 

de transparență și au amenințat cu greva parlamentară. Premierul a dat asigurări că 

reformele asumate în PNRR nu vor aduce austeritate, așa cum s-a speculat. 

Discursul premierului nu i-a convins pe reprezentanții opoziției. 

Ministrul Investițiilor Europene, Cristian Ghinea, susține că acuzațiile opoziției 

sunt nefondate. Au existat discuții pe marginea PNRR și s-au acceptat chiar 

anumite solicitări. 

Miza ședinței de azi a fost de fapt ratificarea Tratatului Euroatom, de care depinde 

accesarea fondurilor de redresare în toate țările Uniunii. Prin tratat, contribuția 

României la Uniunea Europeană crește de la 1,2% la 1,4% din PIB. Toate statele 

membre au fost de acord cu creșterea, pentru asigurarea fondurilor din Mecanismul 

de Redresare. Tratatul a fost ratificat cu voturile coaliție guvernamentale și PSD. 

Parlamentarii AUR au părăsit sala. 

ACTUALIZARE 16,15: Orban, după aprobarea ratificării EURATOM: 

Parlamentul şi formaţiunile politice prezente la vot au dat dovadă de 

responsabilitate 

Parlamentul şi toate formaţiunile prezente la votul proiectului de lege privind 

ratificarea deciziei EURATOM, "în ciuda unor frecuşuri, a mai multor discuţii", au 

dat dovadă de responsabilitate, a declarat, miercuri, preşedintele Camerei 

Deputaţilor, Ludovic Orban. 

"Facilitatea de redresare şi rezilienţă decisă la nivel european, pentru a putea fi 

implementată, este indispensabilă ratificarea de către toate parlamentele ţărilor 

Uniunii Europene a acestei modificări a Tratatului. Fără ratificarea de către 

Parlament, inclusiv de către Parlamentul României, această enormă şansă de 

relansare economică care este reprezentată de facilitatea de redresare şi rezilienţă 

nu ar fi putut să intre în implementare. Mă bucur că, în ciuda unor frecuşuri, în 
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ciuda unor tălpi, în ciuda foarte multor discuţii, Parlamentul României şi toate 

formaţiunile politice care au fost prezente la vot au dat dovadă de responsabilitate 

şi, prin acest vot, am arătat că noi suntem ţara Uniunii Europene şi că noi vrem să 

susţinem toate planurile de la nivel european care urmăresc relansarea economică 

şi rezilienţa", a afirmat Orban la Parlament. 

__________________________________________________________________

_ 

ACTUALIZARE 15.20: Parlamentarii au încheiat dezbaterea pe marginea PNRR. 

Liderul PSD Marcel Ciolacu a anunțat de la tribună că PSD va depune moțiune de 

cenzură pe 14 iunie. De asemenea, parlamentartii au votat ratificarea Tratatul 

EURATOM. S-au înregistrat 378 de voturi "pentru" două voturi împotrivă şi 

trei abţineri. 

Obiectul de reglementare al proiectului de lege îl reprezintă ratificarea 

Deciziei (UE, EURATOM) 2020/2053 a Consiliului din 14 decembrie 2020 

privind sistemul de resurse proprii ale Uniunii Europene şi de abrogare a 

Deciziei 2014/335/UE, Euratom, adoptată la Bruxelles. 

 

Noua decizie privind sistemul de resurse proprii ale Uniunii Europene 

(2020/2053) a intrat în vigoare la 1 ianuarie 2021 şi se va aplica numai după 

ratificarea sa de către toate statele membre. Prevederile sale sunt direct 

aplicabile statelor membre, fără a mai fi necesară transpunerea lor în 

legislaţia naţională. 

 

După ratificarea noii decizii, Comisia Europeană va recalcula contribuţiile 

statelor membre pentru perioada cuprinsă între 1 ianuarie 2021 şi data 

intrării în vigoare. Nivelul contribuţiei României pentru anul 2021, conform 

scrisorii de ratificare a bugetului UE pe anul 2021, este în cuantum de 

2.356.894.717 euro (aproximativ 11.548.784.113 lei). Pentru următorii 5 ani, 

media estimată a contribuţiei României este în cuantum de 2.659.127.447 

euro, iar media pentru toată perioada cadrului financiar multianual 2021 - 

2027 este de aproximativ 

2.701.895.847 euro, se precizează în raportul Comisiilor parlamentare de 

buget-finanţe. 
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__________________________________________________________________

________ 

ACTUALIZARE 14.17: Liderul PSD Marcel Ciolacu a cerut o pauză de 30 de 

minute pentru ca grupurile reunite ale social-democraților să se poată consulta. 

PSD a anunțat că nu susține PNRR. ”Ne așteptăm să vedem totuși o prezentare a 

PNRR”, a spus Ciolacu. 

__________________________________________________________________

__________ 

ACTUALIZARE 14.15. George Simion: Noi astăzi o să spunem nu acestui 

plan 

AUR se pronunţă împotriva Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), 

deoarece nu a fost prezentat, iar "împrumutul" de 15 miliarde de euro nu se 

justifică, din moment ce nu s-a reuşit accesarea acestei sume din fondurile 

europene, a declarat, miercuri, în plenul reunit al Parlamentului, copreşedintele 

partidului George Simion. 

"Astăzi o să spunem nu acestui plan care nu ni s-a prezentat şi o să spunem nu în 

numele românilor. 15 miliarde de euro este împrumutul pe care acest Guvern 

provizoriu, Guvernul Cîţu, şi-l asumă în numele românilor. Un împrumut până în 

2030, care, după aceea, va fi lungit prin alte împrumuturi. În 2021, plătim 3 

miliarde şi jumătate numai comisioane şi dobânzi la împrumuturile pe care le avem 

deja. În 2020, datoria publică a crescut cu 21 de miliarde de euro, de ce trebuie 

românii să mai ia un împrumut de 15 miliarde de euro, când noi nu am fost capabili 

să luăm 15 miliarde de euro din fondurile europene? De ce trebuie să luăm nişte 

bani condiţionat şi să fim verificaţi la vârsta de pensionare, la nivelul de 

impozitare, la nivelul de deficit, la nişele economice pe care impozităm sau nu", a 

explicat liderul AUR. 

__________________________________________________________________

____________ 
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ACTUALIZARE 14.10: Cristian Ghinea: Vom crea un comitet de 

monitorizare 

Ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, a declarat miercuri 

că, în urma întâlnirii cu reprezentanţii PSD, s-a convenit ca fondurile din Planul 

Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) să fie distribuite "echitabil" geografic 

şi să se creeze un comitet de monitorizare a implementării acestui plan. 

"Am avut luni o întâlnire de câteva ore cu PSD. A fost un dialog bun. Au avut 

acces la toate componentele, au fost peste o mie pe pagini. În urma acestui dialog, 

(...) am convenit, de pildă, principiul unei echitabile distribuiri geografice a 

banilor din PNRR. Pe partea de autostrăzi, ca prioritate absolută este Moldova cu 

A7. Am convenit să punem un principiu că nu vor fi politizaţi aceşti bani şi am 

propus un comitet de monitorizare public al implementării PNRR. Vom crea un 

comitet de monitorizare în care vom invita reprezentaţii partidelor, societăţii 

civile, pe bază permanentă, cu rapoarte regulate pentru a vedea ce se întâmplă cu 

aceşti bani. Este parte a deschiderii consensuale pe care încerc să o am cu 

Opoziţia. Aş spera ca şi PSD, atunci când va fi la Putere, Doamne fereşte, să aibă 

această abordare consensuală", a afirmat Ghinea, la Palatul Parlamentului. 

__________________________________________________________________

________ 

ACTUALIZARE 13.45: Președintele PSD, Marcel Ciolacu, a criticat de la tribună 

PNRR. ”În toate planurile de redresare depuse la Comisie, fiecare țară a venit cu o 

strategie clară.În loc de reforme nu ați făcut decât să tăiați. De ce nu le spuneți 

românilor că nu aveți curaj să faceți reformă? (...) PSD a scăpat România de 

împrumuturile de la FMI, dar actualul guvern le va aduce în țară. Vă folosiți de 

PNRR pentru a justifica viitorul acord cu FMI. Vă grăbiți la împrumururi, iar asta 

este o crimă economică. Vreți să vindeți tot și să transformați România într-o piață 

de consum. Vă mai spun atât: Planul Germaniei are 1241 de pagini, al Franței 815 

pagini, în România nimeni n-a văzut nicio pagină. Guvernul a ținut planul la secret. 

Nu veți reuși să vă duceți la capăt planului de sărăcire a populației. PSD e 

împotriva planului de antireformă Cîțu-Barna”, a spus Ciolacu. 

__________________________________________________________________

________ 
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ACTUALIZARE 13.15: Premierul Florin Cîțu a spus la începutul declarației sale 

din Parlament că de când a apărut acest plan a fost acuzat că nu vrea să-l prezinte 

în Parlament, dar astăzi îl prezintă românilor. ”Trebuie să știe toată lumea că e un 

program diferit față de ce am avut noi până acum pe fonduri europene. Este un 

program care a apărut ca răspuns la acest șoc care a fost pandemia. Este un plan 

diferit, care pe lângă investiții, vine și cu o parte de reformă. O parte de reformă pe 

care fiecare guvern și-o asumă transparent. Toate investițiile trebuie finalizate până 

în 2026. Dacă nu le finalizăm, pierdem banii”, a spus Cîțu în plen. 

Cîțu a insistat pe faptul că prin PNRR, România va face investiții pentru 

bunăstarea cetățenilor. ”Acest Plan este un plan care garantează că vom avea o 

guvernare pe principii liberale cel puțin 8 ani de acum încolo. Vor fi investiții care 

se vor vedea în buzunarele tuturor românilor. România prin acest program atrage 

29,2 miliarde de euro în cinci ani de zile, rolul meu a fost de a-i asigura pe 

partenerii noștri că România își va menține cursul asumat. România va continua să 

corecteze greșelile din trecut”. 

ACTUALIZARE 13.00: Şedinţa de prezentare și dezbatere a PNRR este condusă 

de preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, care a anunţat că şi-au 

înregistrat prezenţa 370 de parlamentari. 

__________________________________________________________________

_ 

Premierul Florin Cîţu va avea la dispoziţie 60 de minute pentru prezentarea PNRR, 

iar fiecare grup parlamentar îşi va exprima punctul de vedere. 

PSD a solicitat ca Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă să fie prezentat în 

Legislativ, liderul social-democrat, Marcel Ciolacu, afirmând, marţi, că, în caz 

contrar, partidul pe care îl conduce va intra în grevă parlamentară. 

 

"Cîţu şi Orban vor să blocheze toată Europa. Nu vor să vină în Parlament să 

prezinte PNRR, aşa cum este normal. Polonia, Spania, Italia şi Franţa au prezentat 

PNRR-ul în Parlament. Dacă mâine, în Parlament, prezentarea PNRR nu este punct 

separat pe ordinea de zi, PSD va intra în grevă parlamentară", a scris Ciolacu, pe 

Facebook, înainte ca Birourile permanente să decidă convocarea şedinţei de 

miercuri a Parlamentului. 
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Joia trecută, premierul Florin Cîţu şi liderul PSD, Marcel Ciolacu, au avut o 

întâlnire pe tema PNRR la sediul Guvernului. 

Pe ordinea de zi a şedinţei plenului reunit se află şi proiectul de lege pentru 

ratificarea Deciziei (UE, EURATOM) 2020/2053 a Consiliului din 14 decembrie 

2020 privind sistemul de resurse proprii ale Uniunii Europene şi de abrogare a 

Deciziei 2014/335/UE, Euratom, adoptată la Bruxelles. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Marcel Ciolacu a anunțat că PSD depune moțiune de cenzură pentru 

demiterea Guvernului Cîțu pe 14 iunie 

Președintele PSD Marcel Ciolacu a anunțat, miercuri, în plenul Parlamentului, că 

parlamentarii partidului vor depune o moțiune de cenzură pentru demiterea 

Guvernului Cîțu pe data de 14 iunie. 

„Astăzi nu a fost prezentat în plenul Parlamentului Planul Național de Redresare și 

Reziliență. Tot ce știm despre PNRR este că nu vizează dezvoltarea României, ci 

un plan de austeritate. Răspunsul PSD nu poate fi decât unul singur. Pe 14 iunie 

depunem moțiune de cenzură având ca motiv principal eșecul Guvernului în 

privința Planului Național de Redresare și Reziliență”, a anunțat Marcel Ciolacu, în 

plenul Parlamentului, în ședința în care premierul a venit să prezinte PNRR. 

Prin PNRR România ar urma să primească 29,2 miliarde de euro. Primele finanțări 

ar urma să ajungă în octombrie 2021. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Şedinţă de Guvern, astăzi, de la 17.00. Pe ordinea de zi: un proiect de lege 

privind abilitarea Executivului de a emite ordonanţe în vacanţa parlamentară 

Executivul urmează să aprobe în şedinţa de joi un proiect de lege privind abilitarea 

Guvernului de a emite ordonanţe pe perioada vacanţei parlamentare din iulie - 

august 2021.  

http://stiri.tvr.ro/pnrr-in-parlament---florin-ci--u--vor-fi-investi--ii-care-se-vor-vedea-in-buzunarele-romanilor--marcel-ciolacu--vre--i-sa-vinde--i-tot---i-sa-transforma--i-romania-intr-o-pia--a-de-consum_885873.html#view
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De asemenea, este de aşteptat ca în şedinţa programată pentru ora 17.00 Executivul 

să adopte măsurile de relaxare ce urmează a fi aplicate de la 1 iunie. 

"Am prezentat un calendar al relaxărilor - 1 iunie, 1 iulie, 1 august. Ne ţinem de 

acest calendar. În şedinţa următoare de Guvern - cred că şedinţa o să fie joi sau 

vineri - vom avea măsurile pentru 1 iunie. Dacă este nevoie să ajustăm şi pentru 

celelalte perioade, vom ajusta acum. Am avut discuţii (...) cu cei care sunt afectaţi 

direct, vom îmbunătăţi unele dintre măsuri în funcţie de aceste discuţii", a afirmat 

Florin Cîţu, marţi, înaintea şedinţei conducerii PNL. 

Executivul urmează să aprobe în şedinţa de joi un proiect de lege privind abilitarea 

Guvernului de a emite ordonanţe pe perioada vacanţei parlamentare din iulie - 

august 2021. În proiectul de lege sunt stabilite domeniile în care Guvernul va putea 

emite ordonanţe şi anume: finanţe şi economie; dezvoltare, lucrări publice şi 

administraţie; afaceri interne; transporturi şi infrastructură; sănătate; agricultură şi 

dezvoltare rurală; mediu, ape şi păduri; cultură; tineret şi sport; prorogarea sau 

modificarea unor termene prevăzute în acte normative cu putere de lege. 

 

Executivul va adopta şi un proiect de lege pentru modificarea şi completarea 

articolului 36 din Legea nr. 218/2002 privind organizarea şi funcţionarea Poliţiei 

Române, prin care se stabileşte o durată determinată pentru aplicarea măsurii de 

conducere a unei persoane la sediul poliţiei şi pentru desfăşurarea activităţilor 

poliţieneşti conexe acestei măsuri. 

Pe agenda şedinţei de Guvern figurează şi un proiect de ordonanţă de urgenţă, care 

va fi dezbătut în primă lectură, pentru pentru completarea OUG nr. 132/2020 

privind măsuri de sprijin destinate salariaţilor şi angajatorilor în contextul situaţiei 

epidemiologice determinate de răspândirea coronavirusului, precum şi pentru 

stimularea creşterii ocupării forţei de muncă. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Lege VOTATĂ în Parlament: CÂȚI ani de vechime de muncă își pot 

cumpăra românii 

Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat, miercuri, cu 304 voturi "pentru", 2 

"împotrivă" şi o abţinere, ordonanţa de urgenţă privind cumpărarea vechimii în 

muncă, care stabileşte cadrul legal pentru completarea de către persoanele care nu 

au calitatea de pensionar a stagiului de cotizare în sistemul public de pensii. 

Proiectul de act normativ are ca obiect de reglementare aprobarea OUG 163/2020, 

care stabileşte cadrul legal pentru completarea, de către persoanele care nu au 

calitatea de pensionar, a stagiului de cotizare în sistemul public de pensii necesar 

pentru acordarea unei pensii pentru limită de vârstă, a unei pensii anticipate ori a 

unei pensii anticipate parţial, prin încheierea unui contract de asigurare socială 

pentru perioade de timp de maximum 6 ani anteriori împlinirii vârstei standard de 

pensionare, conform Agerpres. 

"Persoanele care nu au calitatea de pensionari pot efectua plata contribuţiei de 

asigurări sociale pentru perioade de cel mult 6 ani anteriori lunii încheierii 

contractului de asigurare, în care persoana nu a realizat stagiu de cotizare sau 

stagiu asimilat stagiului de cotizare în sistemul public de pensii sau într-un sistem 

de asigurări sociale neintegrat acestuia, în ţară, în statele membre ale 

Uniunii Europene sau în alte state cu care România aplică instrumente juridice 

internaţionale în domeniul securităţii sociale. Până la data de 1 septembrie 2023, 

persoanele prevăzute la art. 1 pot încheia un contract de asigurare socială în 

vederea obţinerii pensiei pentru limită de vârstă", se arată în proiect. 

Acesta mai prevede că baza lunară de calcul al contribuţiei de asigurări sociale o 

constituie venitul lunar asigurat înscris în 

contractul de asigurare socială, care nu poate fi mai mic decât salariul de bază 

minim brut pe ţară garantat în plată în vigoare 

la data încheierii contractului de asigurare socială. 
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Plata contribuţiei de asigurări sociale datorate se efectuează într-o singură tranşă 

sau eşalonat, în tranşe lunare, până la data de 31 august 2023, mai spune proiectul. 

Camera Deputaţilor este for decizional pentru acest act normativ. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul vrea să repare joi o problemă de birocrație pentru firme: 

Termenul de depunere a declarației de beneficiar real va fi amânat până la 1 

octombrie 2021 

Guvernul vrea să adopte joi un proiect OUG prin care se amână termenul de 

depunere a declarației de beneficiar real. Practic, este introdus un termen 

derogatoriu pentru anul 2021, prelungind termenul de 15 zile de la depunerea 

situațiilor financiare anuale, introdus prin Legea 101/2021, la un termen special 

stabilit la 1 octombrie 2021. Executivul spune că această obligație de raportare a 

fost reintrodusă în mod abrupt și a generat probleme atât pentru firme cât și pentru 

aparatul administrativ. 

Ce schimbări vor fi făcute privind termenul de depunere a declarației de beneficiar 

real 

Se va introduce un termen derogatoriu pentru anul 2021, prelungind termenul de 

15 zile de la depunerea situațiilor financiare anuale, introdus prin Legea 101/2021, 

la un termen special stabilit la 1 octombrie 2021. 

 

Se introduc mai multe forme și modalități de depunere a declarației, astfel: 

- pot avea formă de înscris sub semnătură privată ori formă electronică, 

- pot fi transmise la oficiul registrului comerțului prin mijloace electronice, cu 

semnătură electronică, sau prin servicii de poștă și curier, 

- pot fi date și în fața reprezentantului oficiului registrului comerțului sau se pot 

depune, personal sau prin reprezentant, având dată certă, dată de notarul public ori 

atestată de avocat. 

Cum motivează Guvernul nevoia urgentă a acestui OUG: Ce probleme sunt în 

prezent 

https://sgg.gov.ro/1/proiectele-de-acte-normative-care-ar-putea-fi-incluse-in-sedinta-guvernului-romaniei-din-27-05-2021/?fbclid=IwAR3rzAXTT2rKc9ETdTL35fVEh1GPMwt9GCm-QncITWUjB5K5KFrICQCNYtw
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Inițial, potrivit Legii nr 129/2019, firmele, cu excepţia regiilor și companiilor de 

stat, depun la înmatriculare, anual sau ori de câte ori intervine o modificare o 

declaraţie privind beneficiarul real al persoanei juridice, în vederea înregistrării în 

Registrul beneficiarilor reali al societăţilor. Reglementările trebuiau puse în 

aplicare în termen de un an. 

 

La sfârșitul lunii aprilie 2021, după mai multe modificări legislative, prin Legea 

101/2021, s-a introdus obligația persoanelor juridice de a depune o declarație 

privind beneficiarii reali în termen de cel mult 15 zile de la depunerea situațiilor 

financiare anuale. 

Această obligație a fost introdusă în mod abrupt, chiar în perioada depunerii 

situațiilor financiare anuale, iar termenul a fost stabilit fără analizarea impactului în 

contextul pandemiei și al menținerii procedurii de depunere clasice, se generează o 

sarcină excesivă atât asupra mediului privat, cât și asupra aparatului administrativ 

însărcinat cu înregistrarea acestor declarații, se arată în nota de fundamentare a 

proiectului de OUG. 

 

În plus, Legea 101/2021 nu a prevăzut norme tranzitorii cu privire la persoanele 

juridice care au depus situațiile financiare anuale în perioada imediat anterioară 

intrării în vigoare a legii, generând o incertitudine considerabilă în rândul firmelor 

vizate de obligațiile nou- introduse. 

 

La nivelul lunii februarie erau înregistrate la Oficiul Național al Registrului 

Comerțului un număr de 1.049.835 de persoane juridice active. 

 

Până recent, firmele constituite exclusiv din persoane fizice erau scutite de la 

obligația depunerii. Introducerea obligației de a depune declarația în 15 zile de la 

depunerea situațiilor financiare anuale, chiar în aceeași perioadă de raportare, 

generează birocrație și mai mare pentru mediul privat. De asemenea, se creează și 

riscul unui blocaj funcțional la nivelul Oficiului Național al Registrului 

Comerțului, având în vedere perioada de timp scurtă și volumul ridicat și 

neprevăzut de declarații care urmează a fi depus. În plus, în această perioadă s-au 

înregistrat cu 50% mai multe persoane juridice în anul 2021 față de anul 2020. 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-05-26-24821431-0-firme.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-05-26-24821431-0-firme.pdf


CNSLR Fratia |  Revista Presei 27 mai 2021 13 

 

 Premiera istorica: CNAIR a initiat licitatia pentru primul sector din 

autostrada A7. "Dupa semnarea contractului, constructorul va putea intra in 

teren" 

Oficialii Companiei Nationale de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) 

au initiat miercuri, 25 mai, procedura pentru contractarea contructorului care va 

realiza autostrada de 63 de kilometri intre Ploiesti si Buzau, parte din A7. 

 

Acest sector de autostrada este impartit in 3 loturi: 

 

 LOT 1 Dumbrava - Mizil, km 0+000 - km 21+000 

 LOT 2 Mizil - Pietroasele, km 21+000 - km 49+350 

 LOT 3 Pietroasele - Municipiul Buzau, km 49+350 - km 63+250 

 

In cadrul acestor contracte, in lungime de 63,25 de kilometri, se vor executa 42 de 

poduri si pasaje. 

 

"A fost incarcata pe sistemul de licitatii publice, documentatia A7 Ploiesti 

(Dumbrava)-Buzau, pentru validarea de catre Agentia Nationala de Achizitii 

Publice. Dupa validarea de catre ANAP, licitatia va fi publica pe SICAP pentru 

depunerea de oferte. 

Subliniez ca licitatia este pentru executia lucrarilor, adica efectiv construire. 

Proiectul tehnic de executie este deja facut si este parte din documentatia de 

licitatie. Asta inseamna ca imediat dupa semnarea contractului, constructorul va 

putea intra in teren", a explicat Catalin Drula, ministrul Transporturilor. 

 

Firma care va castiga licitatia are la dipozitie 20 de luni pentru finalizarea 

lucrarilor. 

 

Ce tronsoane din autostrazile A7 si A8 au sanse reale sa fie finantate prin PNRR: 

"Sunt proiecte mature si adaptate vremurilor" 

 

https://ziare.com/catalin-drula/
https://ziare.com/economie/infrastructura/autostrada-a7-a8-finantare-prin-pnrr-1675524
https://ziare.com/economie/infrastructura/autostrada-a7-a8-finantare-prin-pnrr-1675524
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Astfel, daca firma castigatoare va fi desemnata cel tarziu in august 2021, primul 

sector din A7 ar trebui sa fie dat in folosinta in martie-aprilie 2023. 

 

A7, prima autostrada din Romania cu perdea forestiera. Proiectul va avea si statii 

de incarcare pentru masinile electrice 

 

"A7 este coloana vertebrala a Moldovei. 320km de la Pascani pana la autostrada 

A3 Bucuresti-Ploiesti (Dumbrava), trecand pe langa Bacau, Adjud, Focsani si 

Buzau. A7 este cel mai mare proiect de infrastructura rutiera propus in PNRR. 

Ne propunem ca pana la sfarsitul verii sa scoatem la licitatie sectorul Buzau-

Focsani, iar pana la sfarsitul anului Focsani-Bacau si Bacau-Pascani", mai spune 

ministrul Drula. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Peste 2000 de localități din România nu au niciun serviciu de asistență 

socială 

70% dintre angajații din sistemul de asistență socială nu au studii în domeniu 

Patru universități din România au semnat un acord cu UNICEF și Colegiul 

Asistenților pentru creșterea numărului de asistenți sociali cu studii în domeniu. 

Numărul total necesar de asistenți sociali licențiați este estimat la 11.100, însă 

aproximativ 70% dintre angajații din sistemul de asistență socială nu au studii în 

domeniu.  

Semnatarii își propun ca, până în 2030, furnizarea serviciilor sociale complexe să 

fie realizată numai de către asistenți sociali, așa cum sunt definiți în Legea 

466/2004, pentru asigurarea calității corespunzătoare a acestor servicii, potrivit 

unui comunicat UNICEF.  

Prin protocolul semnat vineri, începând cu acest an, vor fi introduse etapizat 

programe specifice pentru consolidarea forței de muncă din domeniul serviciilor 

sociale la nivel local. Un exemplu este cel al programelor care vizează creșterea 

numărului de locuri pentru învățământul la distanță astfel încât să se ajungă la cel 

puțin 500 locuri la nivel național. 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/autostrada-a7-va-avea-statii-de-incarcare-pentru-masinile-electrice-1668434
https://ziare.com/politica/stiri-politice/autostrada-a7-va-avea-statii-de-incarcare-pentru-masinile-electrice-1668434
https://ziare.com/economie/infrastructura/
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/peste-2000-de-localitati-din-romania-nu-au-niciun-serviciu-de-asistenta-sociala-1542427#highlight-1542427-1


CNSLR Fratia |  Revista Presei 27 mai 2021 15 

 

Un alt obiectiv al acordului se referă la colaborarea pentru dezvoltarea 

competențelor și  a capacităților pentru cercetare, pregătire și supervizarea pentru 

profesiile forței de muncă din serviciile sociale, incluzând promovarea Codului 

privind practica asistentului social. 

70% dintre angajații din sistemul de asistență socială nu au studii în domeniu 

În România, există un deficit de angajați în sistemul de asistență socială și 

disparități semnificative între numărul de angajați din mediul rural și cel urban 

(1,27 de angajați pe localitate în rural față de 5,75 în urban). 

Aproximativ 70% dintre angajații din sistemul de asistență socială nu au studii în 

domeniu. Din cele 3.187 de unități administrativ-teritoriale (UAT) din România, 

2.060 (64,6%) nu au nici un furnizor de servicii sociale acreditat, iar 2.302 de 

UAT-uri (72,2%) nu au nici un serviciu social licențiat. 

Pentru a acoperi nevoile grupurilor vulnerabile la nivel național, ar fi necesar un 

număr de 8.430 servicii sociale, iar pentru acoperirea cu personal calificat a acestor 

servicii, ar fi nevoie de 22.644 de specialiști. Numărul total necesar de asistenți 

sociali licențiați este estimat la 11.100. 

În cadrul CNASR sunt înregistrați în prezent 10.235 asistenți sociali. 

„Îi felicit pe semnatarii acordului și vă mulțumesc, în numele a milioane de 

beneficiari ai creșterii calității serviciilor sociale ca urmare a încheierii acestui 

parteneriat. Cei care furnizează serviciile sociale sunt profesioniștii pe care 

dumneavoastră îi pregătiți în universități. Pe lângă cunoștințele teoretice, pe lângă 

toate informațiile pe care dumneavoastră le transmiteți, încercați să le transmiteți 

valorile care trebuie să-i însoțească, pentru că un om care lucrează în asistență 

socială trebuie să aibă vocație pentru aceasta, să înțeleagă că el este cel care, în 

primul rând, trebuie să dea dovadă de empatie, de omenie, de bunătate față de 

persoanele cu care lucrează”, a declarat Florica Cherecheș, Președinte al Autorității 

Naționale pentru Drepturile Persoanelor cu Dizabilități, Copii și Adopții. 

„Experiența ultimilor ani ne arată că, la nivel local, se constată o mare lipsă a 

asistenților sociali. Deși prevederile legislative există, constatăm, în practică, că ele 

nu se aplică, că nu sunt angajați, la nivelul serviciilor publice de asistență socială, 

asistenți sociali, cu precădere în mediul rural.  
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De cele mai multe ori, asistența socială este realizată la nivel local de persoane care 

nu au trecut nici măcar printr-un curs de perfecționare sau specializare, 

nemaivorbind de curs de calificare. Salutăm această inițiativă de a identifica și 

implementa soluții pentru creșterea numărului de profesioniști din domeniul 

asistenței sociale”, a precizat Péter János Makkai, Secretar de stat, Ministerul 

Muncii și Protecției Sociale. 

„Ne dorim ca împreună, până în 2030, să clădim un sistem profesionist de asistență 

socială în care furnizarea serviciilor de specialitate să fie realizată de către asistenți 

sociali calificați, asigurând astfel calitatea serviciilor sociale acordate”, a spus 

Doru Buzducea, Președinte CNASR. 

„UNICEF se alătură și sprijină eforturile de creștere a accesului și calității 

serviciilor sociale pentru a îmbunătăți situația copiilor din România, care s-a 

agravat în ultimul an, și, ca parte a recuperării naționale post COVID-19, invită 

partenerii să folosească criza actuală ca pe o oportunitate de a rezolva problemele 

structurale cu care se confruntă sistemul de asistență socială”, a afirmat Pieter Bult, 

Reprezentantul UNICEF în România. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Camera Deputaților: Cei care au fost timp de 10 ani procuror sau judecător 

nu se mai pot reîntoarce în magistratură fără concurs 

Sute de cereri de transfer vor fi deblocate 

Persoanele care au ocupat timp de zece ani funcția de procuror sau judecător nu se 

mai pot reîntoarce în magistratură fără concurs. Un proiect al USR PLUS, care 

elimină  această posibilitate, a fost adoptat miercuri, de Camera Deputaților.  

Camera Deputaților a adoptat, miercuri, proiectul USR PLUS care elimină 

posibilitatea reîntoarcerii fără concurs în magistratură pentru persoanele care au 

ocupat o perioadă de minimum 10 ani funcția de procuror sau de judecător. 

Proiectul merge în dezbatere la Senat. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/camera-deputatilor-cei-care-au-fost-timp-de-10-ani-procuror-sau-judecator-nu-se-mai-pot-reintoarce-in-magistratura-fara-concurs-1542215#highlight-1542215-1


CNSLR Fratia |  Revista Presei 27 mai 2021 17 

 

Potrivit inițiatorilor, readmiterea fără concurs nu respecta criterii obiective, de 

competență, pentru selecția magistraților. În plus, arată proiectul, s-a văzut că 

permitea unor persoane reîntoarcerea în magistratură doar pentru a putea beneficia 

de pensia specială. 

„Proiectul elimină una dintre modalitățile de readmitere în magistratură și anume 

cea care se realiza fără concurs, pentru persoanele care au ocupat o perioadă de 

minimum 10 ani funcția de procuror sau de judecător. Această modalitate de 

admitere este nepotrivită din două perspective: 1. nu respectă niște criterii 

obiective și de competență pentru selecția magistraților; 2. a fost folosită de unele 

persoane doar pentru a beneficia de pensia de magistrat, persoanele în cauză 

pensionându-se la scurt timp după readmiterea în magistratură, ceea ce este absolut 

inadmisibil”, precizează deputatul USR PLUS Silviu Dehelean. 

Sute de cereri de transfer vor fi deblocate 

Proiectul USR PLUS adoptat miercuri deblochează și transferurile magistraților, 

punând în acord Legea nr. 303/2004 privind Statutul judecătorilor și procurorilor 

cu ultimele decizii ale Curții Constituționale 

„Trebuie să avem în vedere că ultima sesiune de transferuri de magistrați s-a 

desfășurat în luna martie 2020, deși există sute de cereri de transfer. Practic, prin 

modificarea legislativă revenim la normalitate în ceea ce privește normalizarea 

raporturilor de muncă ale magistratului cu situația sa personală”, mai declară 

deputatul USR PLUS Silviu Dehelean. 

„Prin Decizia Curții Constituționale nr. 454 pronunțată în iunie 2020, procedura de 

transfer al magistraților a fost declară neconstituțională, pentru că nu era prevăzută 

per se prin lege organică. Proiectul adoptat astăzi remediază această dificiență, iar 

forma normelor juridice este îmbunătățită. Decizia CCR a fost publicată în iulie 

2020 și de atunci transferurile magistraților sunt blocate. Magistrații au nevoie de 

această lege, dar și sistemului judiciar îi este benefică, pentru că se pot ocupa 

anumite posturi mai rapid, ceea ce va contribui la buna funcționare pe ansamblu a 

Justiției”, arată și deputata USR PLUS Oana Murariu. 
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În forma adoptată de Comisia juridică a Camerei Deputaților, art. 60 alin. (1) din 

Legea 303/2004 prevede că transferul judecătorilor şi procurorilor de la o instanţă 

la altă instanţă sau de la un parchet la alt parchet ori la o instituţie publică se 

aprobă, la cererea celor în cauză, de Secţia corespunzătoare a Consiliului Superior 

al Magistraturii, cu avizul consultativ motivat al preşedintelui instanţei sau al 

conducătorului parchetului de unde se transferă şi unde se transferă, însoţite de 

punctul de vedere al preşedinţilor curţilor de apel/procurorilor generali ai 

parchetelor de pe lângă curţile de apel în circumscripţia cărora se află 

instanţa/parchetul de unde se transferă şi unde se transferă. În cazul în care 

transferul se solicită în circumscripţia aceleiaşi curţi de apel/aceluiași parchet de pe 

lângă o instanță din circumscripția aceleiași curți de apel este necesar punctul de 

vedere al preşedintelui respectivei curţi de apel/procurorului general al parchetului 

de pe lângă respectiva curte de apel. 

Camera Deputaților este prima Cameră decizională, proiectul merge spre dezbatere 

la Senat. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Guvernul lansează astăzi o campanie de informare publică privind 

vaccinarea anti-COVID 

Guvernul va lansa joi o campanie de informare publică privind vaccinarea 

împotriva COVID-19, ceremonia urmând să aibă loc începând cu ora 12,00 la 

Palatul Victoria. 

"Joi vom lansa o campanie media pro-vaccinare. Avem aceste voci care sunt peste 

tot, anti-vaccinare, iar rolul meu este acela de a veni cu o campanie mai gălăgioasă, 

nu ştiu dacă pot să o fac la fel de creativă, nu mă pricep la aşa ceva, cei care sunt 

acolo văd că au resurse foarte mari şi sunt foarte mulţi, dar eu încerc să fiu mai 

gălăgios şi mai prezent", a declarat prim-ministrul Florin Cîţu, marţi, la Radio 

Guerrilla. 

Premierul a reiterat că obiectivul campaniei de vaccinare este de a elimina 

pandemia de COVID-19. "Vedem că avem cifre foarte bune în ceea ce priveşte 

reducerea ratei de pozitivare", a precizat premierul.  
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"Rolul campaniei de vaccinare este acela de a scăpa de pandemie. Acea campanie 

de vaccinare pe care am făcut-o în ultima perioadă a avut rezultate. Valul trei am 

văzut că a dispărut. (...) Avem aceste rezultate, nu avem niciun motiv să nu 

mergem cu această campanie de relaxare mai departe - 1 iunie, 1 iulie, 1 august", a 

adăugat Cîţu. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Pașaportul Covid pentru România funcționează. STS a testat 

interconectarea la nivelul UE a certificatelor verzi de călătorie 

Testarea interconectării la nivelul UE a certificatelor verzi de călătorie a fost un 

succes, a anunțat, miercuri, STS. Certificatul verde are date precum numele și 

prenumele, data nașterii, statul membru emitent, date medicale privind categoria 

pentru care se emite documentul, precum și un identificator unic al certificatului. 

Sistemul informatic aflat în dezvoltare la STS facilitează generarea certificatelor 

digitale UE privind COVID, transmiterea elementelor de siguranță care permit 

verificarea, centralizarea acestora în gateway-ul european și validarea codurilor QR 

de către celelalte state membre ale Uniunii Europene. 

În cursul zilei de miercuri, potrivit programării stabilite la nivel european, România 

a realizat testarea de interconectare la gateway-ul UE care centralizează și 

administrează cheile publice ale țărilor membre, necesare pentru verificarea 

semnăturilor digitale. 

Testarea s-a realizat în comun cu Letonia. 

Pentru implementarea certificatelor digitale UE în România, STS a realizat 

infrastructura de comunicații și sistemul informatic care permit interconectarea cu 

gateway-ul european. 

În cadrul testului s-a realizat upload-ul cheii publice a certificatului DSC 

(document signing certificate) în gateway-ul UE (DGCG) pentru centralizare. 

Cu ajutorul cheii private vor fi semnate certificatele digitale UE emise de România. 

https://www.sts.ro/ro/comunicate-de-presa/certificate-digitale-ue-privind-covid-testare-de-interconectare-realizata-cu-succes-de-romania
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Certificatul digital UE conține date de identificare esențiale – numele și prenumele, 

data nașterii, statul membru emitent, date medicale privind categoria pentru care se 

emite documentul, precum și un identificator unic al certificatului. 

După implementarea sistemului informatic în România, preluarea datelor ce vor fi 

incluse în certificatele digitale UE se va realiza automat din Registrul Electronic 

Național de Vaccinări pentru persoanele vaccinate împotriva COVID-19 și din 

aplicația Corona-Forms pentru persoanele care au un test negativ în ultimele 72 de 

ore și persoanele care s-au recuperat după infectarea cu virusul SARS-CoV-2. 

Certificatele vor fi emise în format digital, cu posibilitatea de a fi afișate pe 

smartphone, însă vor putea fi prezentate și în formă tipărită. 

Acestea vor include un cod QR care va conține o semnătură digitală, astfel încât, la 

citirea acestuia, să poată fi verificată autenticitatea, integritatea și validitatea 

documentului. Semnătura digitală aparține emitentului, astfel încât cetățenii nu vor 

avea nevoie de o semnătură digitală. 

Certificatele digitale UE sunt gratuite și vor facilita călătoriile în spațiul european 

fără restricții epidemiologice, nefiind îngrădită libertatea de mișcare. 

Următoarea etapă cuprinde finalizarea portalului securizat de unde cetățenii vor 

putea să își descarce certificatele digitale UE și realizarea internă a testelor de 

performanță și de securitate ale sistemului informatic. 

Potrivit calendarului de lucru de la nivel european, certificatele digitale UE vor fi 

implementate la începutul lunii iulie. Din punct de vedere tehnic, specialiștii STS 

vor putea asigura implementarea sistemului informatic în acord cu graficul stabilit 

de experții UE. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 Vaccinarea gratuită anti-HPV din România va fi extinsă și la fetele de peste 

14 ani și la băieți 

Ministerul Sănătății va iniția săptămâna aceasta toate demersurile pentru extinderea 

vaccinării gratuite anti-HPV la fetele cu vârsta mai mare de 14 ani și la băieți.  
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Anunțul a fost făcut de ministrul Sănătății, Ioana Mihăilă, care a mărturisit că și-a 

vaccinat, recent, fetița împotriva HPV. "Sper să ajung să îmi vaccinez și băiețelul, 

care are 8 ani acum, cu toată încrederea, la fel cum mi-am vaccinat și fetița", a 

adăugat Ioana Mihăilă, prezentă la o dezbatere pe tema reformării programului de 

vaccinare anti-HPV din România, organizată de Asociația Mame pentru Mame, 

fondată de Ana Măiță. Campania gratuită de vaccinare împotriva HPV se 

adresează, în acest moment, doar fetelor cu vârsta între 11 și 14 ani. 

Propunerile privind extinderea vârstei fetelor care vor primi vaccinul gratuit, 

precum și legate de vârsta băieților care ar urma să fie vaccinați gratuit, urmează să 

fie făcute de comisiile de specialitate din Ministerul Sănătății, a precizat Ioana 

Mihăilă. 

Ministrul Sănătății a mărturisit, în cadrul dezbaterii, că și-a vaccinat fetița a doua zi 

după ce vaccinurile au fost distribuite către DSP-uri și medicii de familie 

săptămâna trecută, după ce o înscrisese pe lista de așteptare acum un an și 

jumătate. "Sper să ajung să îmi vaccinez și băiețelul, care are 8 ani acum, cu toată 

încrederea, la fel cum mi-am vaccinat și fetița", spune ministrul Sănătății. 

În ceea ce privește extinderea campaniei gratuite de vaccinare și la fetele cu vârsta 

de peste 14 ani, dar și la băieți, cerută de Ana Măiță, fondatoarea Asociației Mame 

pentru Mame și organizatoarea dezbaterii, Ioana Mihăilă a anunțat că "vom iniția 

săptămâna aceasta solicitările către INSP atât pentru vârstă, cât și pentru adresare, 

să putem vaccina și fetele de alte vârste, și băieții". 

De asemenea, ministrul Sănătății spune că va cere STS o soluție pentru 

simplificarea programării la acest vaccin, după modelul programării la vaccinarea 

împotriva COVID-19. În acest moment, solicitarea pentru vaccinarea împotriva 

HPV se face în scris în cabinetul mediului de familie, iar medicii de familie trimit 

mai departe listele cu solicitări, către DSP-uri și Ministerul Sănătății. 

Ioana Mihăilă a mai anunțat astăzi că, potrivit acordurilor cadru pe care Ministerul 

Sănătății le are semnate în acest moment, "putem achiziționa încă de anul acesta 

până la 90.000 de doze suplimentare de vaccin anti-HPV", după ce o tranșă de 

40.000 de doze de vaccin a fost distribuită săptămâna trecută către direcţiile de 

sănătate publică din ţară. 
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"Sper ca cererea să fie suficientă și să putem bugeta achiziția acestor doze 

suplimentare", a adăugat ministrul Sănătății. 

Campania de vaccinare împotriva HPV s-a reluat anul trecut în România. 

Peste 28.000 de tinere s-au vaccinat 

28.169 de tinere din România au fost vaccinate împotriva virusului HPV în primul 

an în care campania de vaccinare s-a reluat după mai bine de un deceniu de pauză, 

arată datele obținute în exclusivitate de HotNews.ro și publicate acum o lună. Este 

prima campanie de vaccinare anti-HPV derulată în țara noastră după mai bine de 

10 ani și după un eșec total al primei campanii, din anul 2008. 

 

În România, campania de vaccinare în derulare, care se adresează fetelor între 11 și 

14 ani, este doar un prim pas. Problema adolescentelor de peste 15 ani rămâne, 

practic, deschisă. La fel și a băieților, care pot fi purtători ai virusului HPV. 

 

În jur de 3.300 de românce sunt diagnosticate anual cu cancer de col uterin. Mai 

mult de jumătate dintre ele pierd lupta cu boala, România fiind țara din Uniunea 

Europeană cu cea mai mare incidență și cu cea mai mare mortalitate cauzată de 

cancerul de col uterin. 

 

Practic, 5 femei din grupa de vârstă 20-50 de ani mor zilnic, în medie, în România, 

de cancer de col uterin, o boală ce poate fi prevenită numai prin vaccinarea 

împotriva virusului HPV. 

 

Virusul HPV (Human Papiloma Virus) este cea mai cunoscută infecție virală cu 

transmitere exclusiv sexuală din lume. Aproape fiecare persoană activă din punct 

de vedere sexual intră, pe parcurcul vieții, în contact cu cel puțin una dintre 

tulpinile virusului HPV. 

 

Vaccinul anti-HPV acoperă 90% dintre tulpinile virusului HPV aflate în circulație. 

În multe cazuri, virusul este eliminat de sistemul imunitar al organismului, dar, 

atunci când acest lucru nu se întâmplă, infecțiile cu HPV pot declanșa câteva tipuri 

de cancer: cancer de col uterin (cel mai frecvent), cancerul laringian, cancerul 

faringian, penian, vulvar, anal și tegumentar. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-sanatate-24768237-exclusiv-cealalta-campanie-vaccinare-despre-care-nu-vorbeste-aproape-nimeni.htm
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În acest moment, părinții care vor să își vaccineze fiicele adolescente cu vârsta 

peste 15 ani împotriva virusului HPV și părinții de băieți au o singură opțiune: să 

cumpere vaccinul. O doză de vaccin costă în jur de 600 de lei. Dacă pentru 

imunizarea fetelor cu vârsta între 11 și 14 ani sunt necesare două doze la interval 

de 6 luni, după vârsta de 14 ani trebuie administrate 3 doze. 

 

Decizia ca vaccinarea gratuită anti-HPV să se adreseze fetelor de 11-14 ani s-a luat 

dintr-un motiv simplu, potrivit medicilor consultați de HotNews.ro: s-a considerat 

că acesta este grupul-țintă, în condițiile în care beneficiul maxim este obținut, în 

cazul acestui vaccin, dacă el este administrat înainte de debutul vieții sexuale. 

Raportat la bugetul disponibil pentru campania de vaccinare, aceasta a fost 

considerată cea mai bună soluție, dată fiind și rata uriașă de mortalitate de cancer 

de col uterin în rândul femeilor din România. 

 

Unele țări au extins vaccinrea și la băieți sau au program de recuperare a fetelor 

care nu au putut să prindă vaccinul între 9 și 14 ani și îl pot administra în intervalul 

15-25 de ani. De asemenea, orice persoană se poate vaccina împotriva HPV până la 

vârsta de 45 de ani. 

 

Deocamdată, în România, vaccinarea gratuită a fetelor peste 15 ani și a băieților nu 

este luată în calcul, spun oficialii consultați de HotNews.ro. 

 

În anul 2008, România se număra printre primele țări care introduceau vaccinarea 

împotriva HPV, simultan cu Marea Britanie. Campania de atunci a fost însă un 

eșec total - doar 2% dintre fetele eligibile au fost vaccinate. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Fondurile de pensii private Pilon II: Românii au virat 3,2 mld. lei la 

fondurile de pensii private Pilon II în primele patru luni din 2021, plus 200 

mil. lei faţă de aceeaşi perioadă din 2020 

 

♦ Creşterile au venit pe fondul unor majorări de salarii şi ca urmare a unui număr 

mai mare de participanţi ♦ 750 mil. lei virament mediu lunar 

Viitorii pensionari, adică acei salariaţi care contribuie în prezent cu 3,75% din 

venitul brut lunar pentru administrarea privată a economiilor pentru bătrâneţe, au 

virat 3,2 mld. lei (650 mil. euro) în primele patru luni din 2021 către fondurile de 

pensii private Pilon II – cei mai mari investitori ai Bursei de la Bucureşti, potrivit 

datelor Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF). 

Astfel, viramentele s-au majorat cu 6,3% sau 200 mil. lei faţă de primele patru luni 

din 2020, perioada care cuprinde aşadar şi primele semne ale impactului COVID în 

economie, pe fondul creşterii numărului de participanţi dar şi în contextul unor 

majorări salariale. Aceste viramente sunt investite de administratorii fondurilor de 

pensii Pilon II, în cea mai mare parte în titluri de stat, dar şi în acţiuni listate la 

Bursa de la Bucureşti. 

Potrivit celor mai recente date ale ASF, cele de la aprilie 2021, în sistemul 

pensiilor private Pilon II erau înregistraţi 7,69 milioane de participanţi la final de 

aprilie 2021 faţă de 7,54 milioane români la aprilie 2020. 

(Sursa: zf.ro) 
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 În România există multe oportunităţi de accesare de ajutoare de stat. 

Investitorii ar trebui să se simtă încurajaţi să acceseze aceste fonduri, dar să 

fie atenţi la condiţiile de finanţare. România are 12 scheme de ajutor de stat 

aprobate. Dintre acestea, 10 sunt implementate sau în curs de implementare 

ZF/GNP şi ReedSmith: „Ajutorul de stat în Romania înainte şi după pandemie: 

experienţă şi tendinţe“ 

Modul în care ajutoarele de stat sunt gestionate de către autorităţi ar putea face 

diferenţa în decizia companiilor de a alege România în locul competitorilor din 

regiune. Există multe oportunităţi de accesare a ajutoarelor de stat, de la zona de 

producţie la servicii, însă companiile trebuie să fie atente şi la condiţiile din 

acordurile de finanţare, a fost una dintre concluziile speakerilor din cadrul 

evenimentului ZF Ajutoare de stat. 

„În România există foarte multe oportunităţi de accesare a ajutorului de stat, în 

zone de producţii, în zone de servicii, companii mari, IMM-uri şi aşa mai departe. 

Avem autorităţi proactive, transparente, ar trebui ca investitorii să se simtă 

încurajaţi să întrebe şi să acceseze aceste fonduri“, a spus, în cadrul evenimentului, 

Manuela Guia, managing partner al Guia Naghi şi Partenerii. 

Christian Filippitsch, partener al casei internaţionale de avocatură ReedSmith, a 

spus că cele mai fierbinţi sectoare pentru investiţii în perioada următoare sunt 

energia şi automotive, în condiţiile în care în aceste zone vor fi modificări în 

perioada următoare. 

„Educaţia este unul dintre sectoarele importante, dar cred că de asemenea un sector 

foarte important este energia, unde se întâmplă foarte multe - digitalizarea, tranziţia 

energetică. De asemenea, sectorul automotive se schimbă. Dacă sunt investiţii mari 

în acele sectoare, ai nevoie să investeşti şi în infrastructură. Fondurile vor fi 

disponibile, iar priorităţile sunt transformarea verde şi digitalizarea“, a spus el. 

Prezent la eveniment, Bogdan Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei, a 

spus că schemele de ajutor de stat pe care le are România sunt competitive în 

regiune şi că prin aceste scheme speră. 
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„Ne bazăm pe schemele de ajutor de stat de la Finanţe. Schemele noastre sunt 

competitive în regiune, avem scheme similare cu ce au vecinii, concurenţii noştri. 

Prin aceste scheme sperăm să relocăm investitori în România“, a sus Bogdan 

Chiriţoiu. 

ZF împreună cu casele de avocatură Guia Naghi şi Partenerii (GNP) şi Reedsmith 

au organizat miercuri 26 mai videoconferinţa „Ajutorul de stat în România înainte 

şi după pandemie: experienţă şi tendinţe“, o dezbatere în cadrul căreia avocaţii 

specializaţi în zona ajutoarelor de stat împreună cu reprezentanţii autorităţilor au 

abordat subiectul ajutoarelor de stat în pandemie şi perspectivele de viitor. 

Prezentă la eveniment, Alis Bărbulescu, director la Direcţia Ajutor de Stat, 

Consiliul Concurenţei, a spus că în acest moment în România sunt aprobate 12 

scheme de ajutor de stat, dintre care 10 sunt implementate sau în curs de 

implementare. 

„În România până în prezent au fost aprobate cu aprobarea Comisiei Europene 12 

măsuri de ajutor de stat care se află în diverse stadii de implementare. 10 dintre ele 

sunt implementate sau în stadiu de implementare. 9 sunt scheme de ajutor de stat şi 

3 sunt ajutoare individuale ad-hoc: Blue Air, Tarom, Aeroportul Timişoara. 

Măsurile de ajutor de stat au fost în valoare de circa 9,5 mld. euro, a mai spus Alis 

Bărbulescu, iar gradul de implementare al acestora a fost de 36% la finalul lui 

2020. 

„Ca impact financiar, bugetul total al acestor măsuri este de circa 9,5 mld. euro. La 

un calcul estimativ reprezintă 0,48% din PIB. Sigur că nu este de anvergura unor 

state europene, dar este comparabil cu cele din Austria, Portugalia, Grecia. Până la 

finalul lui 2020 cam 36% din aceste fonduri au fost contractate.“ 

Cele mai multe instrumente folosite au fost garanţiile de stat „ circa 70% din total. 

De asemenea, au mai fost acordate ajutoare de stat în granturi şi împrumuturi. 

Investitorii au mai multe scheme de ajutor de stat pe care le pot accesa, printre care 

807/2014, pentru investiţii de peste 1 mil. de euro şi 332/2014, pentru crearea a cel 

puţin 100 de locuri de muncă. Pe schema 807/2017 au fost încheiate până acum 86 

de acorduri de finanţare. 
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„Astăzi s-a lansat în dezbatere publică o schemă de ajutor de stat pentru investiţii 

strategice de peste 100 mil. de euro. Este o schemă pe care am creat o pentru acei 

investitori cu anvergură continentală, globală, care urmăresc să se localizeze în 

Europa, în spaţiul estic, şi dorim să oferim şi acest instrument, pe lângă celelalte 

oportunităţiî, a spus Irina Avram „ director general, Direcţia Generală Ajutor de 

Stat, Ministerul Finanţelor. 

Companiile trebuie să fie atente cum cheltuiesc banii din ajutorul de stat, atrage 

atenţia Manuela Guia, care dă mai multe exemple din practică în care companiilor 

li s-a retras ajutorul de stat şi au fost nevoite să îl restituie. 

„Un exemplu din practică este un investitor care îşi asumase cheltuieli eligibile, 

printre altele, şi pentru achiziţia unor utilaje pe care urmă să le monteze într-o 

fabrică. El a identificat o soluţie de optimizare a costurilor şi, în loc să mai 

achiziţioneze echipamentele necesare, le-a închiriat. S-a găsit în situaţia în care în 

faţa instanţelor să se considere recuperarea chiar integrală a ajutorului de stat.î 

 Alis Bărbulescu, 

director, Direcţia Ajutor de Stat, Consiliul Concurenţei 

► Măsurile adoptate de România se înscriu în tendinţa europeană. Cadrul 

legislativ european a fost adaptat şi modificat astfel încât să răspundă cât mai bine 

acestor nevoi ale statelor membre de a interveni în perioada de criză. Comisia 

Europeană a venit cu acest cadru temporar în baza căruia statele membre pot 

acorda granturi, garanţii, împrumuturi, diverse instrumente. 

► În plus faţă de acest cadru temporar care a fost proiectat până la sfârşitul anului 

2020, acum prelungit până la finalul lui 2021, multe dintre măsurile de ajutor de 

stat acordate de statele membre au avut la bază articolul care spune că poţi acorda 

ajutor de stat pentru remedierea pagubelor sau daunelor provocate de evenimente 

extraordinare, precum criza Covid. 

► Ca impact financiar, bugetul total al acestor măsuri este de circa 9,5 mld. euro 

în România. La un calcul estimativ reprezintă 0,48% din PIB. Sigur că nu este de 

anvergura unor state europene, dar este comparabil cu ajutorul de stat din Austria, 

Portugalia, Grecia. 
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► Până la finalul lui 2020 cam 36% din aceste fonduri au fost contractate. 

► În ceea ce priveşte instrumentele folosite, cele mai multe dintre ele constau în 

garanţii - peste 70% din aceste ajutoare de stat au fost sau vor fi acordate sub 

formă de garanţii, apoi granturi şi împrumuturi. Şi aici suntem cumva în linie cu 

tendinţele europene. 

 Manuela Guia, 

managing partner, Guia Naghi şi Partenerii 

► Credem că este un moment potrivit să readucem în atenţia investitorilor străini 

problematica ajutoarelor de stat şi mai ales detaliile, care uneori fac diferenţa. 

Riscurile sau detaliile acelea concrete pe care trebuie să le avem în vedere dacă 

vrem să apelăm la aceste ajutoare de stat, pentru a ne asigura că nu ne găsim mai 

târziu într-o situaţie de recuperare. 

► Pentru investitorii interesaţi de accesarea acelor ajutoare de stat pentru investiţii 

şi crearea de noi locuri de muncă, s-a flexibilizat puţin contextul undeva în vara 

anului trecut. Au fost foarte multe proiecte de investiţii care au fost puse în 

suspensie din cauza condiţiilor. 

► Acum poţi depune această cerere şi dacă societatea existentă a obţinut profituri 

în doar unu din ultimii 3 ani. Alternativ, pentru companiile nou-înfiinţate, este 

accesibilă măsura ajutorului de stat dacă acestea au capitaluri pozitive şi dacă nu 

fac parte dintr-un grup care deţine şi alte companii ce derulează acelaşi tip de 

activitate ca acela pentru care se solicită ajutorul de stat, condiţie menită să înlăture 

posibilitatea „ocolirii“ restricţiilor aplicabile solicitanţilor care nu au reuşit să 

obţină profit în niciunul din ultimii 3 ani. 

► La fel, pentru companiile nou înfiinţate este accesibilă măsură ajutorului de stat 

dacă acestea au capitaluri pozitive, cu condiţia să nu facă parte dintr-un grup de 

companii care au pierderi pe alte societăţi. 

► Cele mai bune mijloace sunt schemele de ajutor de stat, faţă de ajutoarele de stat 

individuale. Una dintre ele, extrem de flexibilă, este acordarea ajutorului de stat cu 

anumite intensităţi pentru investiţii minime de 1 mil. euro. A doua spune că acordă 

ajutor de stat pentru crearea a cel puţin 100 de locuri de muncă. 
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► Problema în momentul de faţă este că se dau multe decizii ANAF de recuperare 

a ajutorului de stat pentru acele companii care oricum deja sunt lovite că nu şi-au 

atins profitabilitatea preconizată. Avem o problematică pe care poate nu mulţi au 

anticipat-o. 

► Un alt lucru întâlnit în practică este când un investitor îşi asumase cheltuieli 

eligibile, printre altele şi pentru achiziţia unor utilaje pe care urma să le monteze 

într-o fabrică. El a identificat o soluţie de optimizare a costurilor şi, în loc să mai 

achiziţioneze echipamentele necesare, le-a închiriat. S-a găsit în situaţia în care în 

faţa instanţelor să se considere recuperarea chiar integrală a ajutorului de stat. 

► Este o reglementare destul de stufoasă, strictă: primim bani de la stat, dar 

trebuie să avem grijă. 

 Irina Avram, 

director general, Direcţia Generală Ajutor de Stat, Ministerul Finanţelor 

► Astăzi s-a lansat în dezbatere publică o schemă de ajutor de stat pentru investiţii 

strategice de peste 100 mil. euro. Este o schemă pe care am creat-o pentru acei 

investitori cu anvergură continentală, globală, care urmăresc să se localizeze în 

Europa, în spaţiul estic, şi dorim să oferim şi acest instrument, pe lângă celelalte 

oportunităţi. 

► În momentul de faţă ajutorul maxim care poate fi accesat este de 37,5 mil. euro. 

O astfel de schemă de ajutor de stat ne dă posibilitatea să depăşim acest prag de 

37,5. Am lansat în consultare această schemă şi aşteptăm reacţia mediului de 

afaceri, propuneri şi sugestii. 

► Schema de ajutor de stat 807/2014: 2,1 mld. euro este valoarea proiectelor de 

investiţii. Ajutorul de stat aprobat este de 775 mil. euro, iar locurile de muncă nou 

create sunt aproape 15.000. 876 mil. de euro contribuţii la dezvoltarea regională. 

► Avem 86 de acorduri de finanţare până în acest moment. 

► Legat de cauza lipsei investiţiilor din zona Moldovei, cei mai muţi au reclamat 

problema infrastructurii. Este extrem de costisitor în momentul de faţă să treci 

munţii cu camioane. În acelaşi timp, este adevărat, şi autorităţile locale din vest şi 

centru sunt mult mai bine educate în cultivarea acestor relaţii cu investitorul. 
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► Bucureştiul este total neatractiv în momentul de faţă, iar de la anul nici nu va 

mai putea fi acordat ajutor de stat regional în zona Bucureştiului. Inclusiv zona 

Ilfov care are în momentul de faţă 35% intensitate, va avea o intensitate mult mai 

mică. 

 Bogdan Chiriţoiu, 

preşedintele Consiliului Concurenţei 

► Ne bazăm pe schemele de ajutor de stat de la Finanţe. Schemele noastre sunt 

competitive în regiune, avem scheme similare cu ce au vecinii, concurenţii noştri. 

Prin aceste scheme sperăm să relocăm investitori în România. 

► Cred că suntem în linie cu celelalte state europene. Am văzut anul trecut un 

efort imens al autorităţilor române, dar şi al Comisiei Europene şi am reuşit să 

aprobăm foarte repede măsurile care au făcut parte din acest pachet special care a 

făcut parte din pachetul acesta de susţinere a economiei. 

► Poate anvergura ajutoarelor de stat a fost mai mică, pentru că n-avem resursele 

Germaniei, de exemplu, dar măsurile au fost similare cu cele din Germania. 

► Am întâlnit mai multe percepţii, printre care că ajutoarele de stat se dau numai 

la companii de stat. 

► Ce uită lumea este că avem foarte mulţi bani care merg către IMM-uri. Este 

surprinzător să se spună că ajutoarele de stat merg mai mult către firmele străine. 

► Din păcate nici noi, nici alte ţări nu evaluăm eficienţa schemelor de ajutor de 

stat. Nu prea ne uităm să analizăm care este utilitatea banilor pe care îi alocăm. 

► Cred că viitorul este  să sprijinim prin granturi, dar grosul sprijinului să vină 

prin creditare. 

► Posibil să vedem scheme care se adresează preponderent unor sectoare. În 

general schemele noastre sunt generale, dar este posibil să apară scheme targetate 

sectorial. 

► Banca de dezvoltare vine cu nişte instrumente pe care nu le avem în momentul 

de faţă. Vom vedea exact care este repartiţia sarcinilor. Este de aşteptat ca banca de 

dezvoltare să aibă componenta de investiţii, de equity. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 27 mai 2021 31 

 

 Otilia Vîlcu, 

partener, Guia Naghi şi Partenerii 

► În perioada Covid am văzut un ritm mai alert al ajutoarelor de stat şi uitându-ne 

şi la exemplele europene, am văzut Comisia Europeană care a acţionat rapid şi cu 

reguli speciale. 

► Complexul Energetic Oltenia este beneficiar de ajutor de stat de salvare, pentru 

care Comisia Europeană a lansat anul acesta o anchetă aprofundată pentru a vedea 

în ce măsură planul de restructurare care a urmat ajutorului de salvare răspunde 

criteriilor de analiză europene. 

► Atunci când primim un ajutor de salvare, avem două posibilităţi: returnăm în 6 

luni ajutorul de stat după ce am primit primul fond de finanţare, fie notificăm către 

Comisia Europeană un plan de restructurare detaliat care să arate cum se poate 

restructura compania. 

► Cu CE Oltenia nu suntem în faza de recuperare a ajutorului de stat, ci de analiză 

a planului de restructurare. 

► Pe partea cealaltă, de recuperare a ajutoarelor de stat considerate ilegale, avem 

exemplul recent de recuperare a ajutorului de stat în cazul CFR Marfă. Vorbim de 

o decizie care ne spune că trebuie să recuperăm 571 mil. euro plus dobânda, pentru 

că aici a existat o conversie a datoriilor şi scutiri de impozite, nerecuperări de taxe 

şi impozite. 

 Christian Filippitsch, 

partener, ReedSmith Bruxelles 

► Cadrul temporar este o unealtă politică importantă pentru Comisia Europeană 

pentru a coordona modul în care statele membre vor face faţă crizelor şi este o 

unealtă importantă pentru a asigura lichiditatea companiilor, pentru a le ţine la 

suprafaţă. 

► În acelaşi timp, regulile interne ale pieţei încă funcţionează şi Europa iese din 

criză cât se poate de puternică. Avem nevoie de o economie europeană funcţională, 

cu o piaţă internă puternică, pentru a face faţă competiţiei la nivel global. 
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► Ne mutăm tot mai mult către o Europă digitală, către o Europă verde. Modelul 

pentru a supravieţui este să ai industrii puternice, care funcţionează foarte bine. 

Companiile sănătoase sunt vitale pentru a atinge scopurile de sustenabilitate. 

► Cred că este dificil răspunsul la întrebarea dacă Europa poate trage investiţii din 

zona asiatică. În acest moment, dacă vă uitaţi la industrie, la provocările din zona 

infrastructurii, alimentarea cu energie, avem nevoie de investiţii. Când China vine 

cu bani, Europa este foarte speriată de faptul că firmele chineze ar putea prelua 

controlul asupra infrastructurii critice. 

► Este important să atragem companii chineze, iar companiile vor să vină în 

Europa, pentru că este o piaţă mare, dar în acelaşi timp există această îngrijorare ca 

firmele chineze, care în cea mai mare parte sunt controlate de stat, să aibă prea 

mult control asupra infrastructurii critice. 

► Europa a fost lovită puternic de criza Covid. SUA este o economie foarte 

deschisă, foarte liberalizată. În UE trebuie să fim atenţi, la începutul anului Marea 

Britanie a ieşit din Uniunea Europeană. Este important să nu cădem sub nicio 

formă în plasa protecţionismului. 

► Cred că Europa se descurcă foarte bine pentru a investi în modernizarea 

infrastructurii, în modernizarea industriilor. Modernizarea aceasta va crea un motor 

uriaş pentru dezvoltare viitoare. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 PRIAevents şi AFIR organizează joi Gala Fermierilor Români 

PRIAevents şi Agenţia pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale (AFIR) organizează 

joi Gala Fermierilor Români, eveniment ce va avea loc online şi on-site la 

Bucureşti. 

 

Pentru ediţia din acest an, PRIAevents şi AFIR au realizat un top în urma căruia 

vor fi stabiliţi câştigătorii premiilor. 
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Potrivit organizatorilor, în cadrul evenimentului vor fi abordate cele mai importate 

subiecte ale domeniului şi se vor oferi răspunsuri la întrebări precum: Ce măsuri 

concrete ia statul pentru companiile din agricultură - ferme, procesatori şi 

producători? Cum arată stadiul plăţii subvenţiilor în acest moment? Green Deal şi 

agricultura, Agricultura bio. Se poate dezvolta şi mai mult? Ce provocări si ce 

oportunităţi sunt pentru agricultura in aceasta perioadă? Importanţa produselor 

româneşti în strategia retailerilor etc. 

 

"Dezbatem alături de fermieri, autorităţi şi companii conexe şi găsim cele mai bune 

soluţii pentru aceste momente de încercare, dar descoperim şi oportunităţile pe care 

le pot avea şi punem fermierii în legătură cu finanţatorii şi supermarketurile şi 

găsim soluţiile de colaborare", susţin organizatorii. 

 

Vor participa la eveniment Barna Tanczos - ministrul Mediului, Apelor şi 

Pădurilor, Mihai Liviu Moraru - director general AFIR, Valeriu Tabără - 

preşedinte ASAS, Adrian Pintea - director general al APIA, dar şi leaderii unor 

asociaţii agricole reprezentative. 

 

Premiile care vor fi acordate recunosc şi recompensează excelenţa, încurajează 

inovarea şi creează un mediu de lucru care inspiră creativitatea, calitatea, 

seriozitatea şi schimbul de bune practici. De asemenea, va fi apreciată crearea 

locurilor de muncă, implicarea în comunitate, tinerii fermieri, femeile din 

agricultură. 

 

PRIA Agriculture & Gala Fermierilor din Moldova fac parte din seria conferinţelor 

PRIAevents care aduc în atenţie cele mai importante şi mai actuale teme de 

dezbatere din fiecare domeniu.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Lecţii de bune practici de la specialişti în securitate cibernetică, prezentate 

joi într-o conferinţă de profil 

Bunele practici, dar şi studii de caz relevante pentru domeniul securităţii 

cibernetice, menite să crească nivelul de cunoştinţe al utilizatorilor, sunt subiecte 

prezente pe agenda conferinţei "Lecţii învăţate de la experţi în securitate 

cibernetică. Perspective din România şi Statele Unite ale Americii", ce va avea loc 

joi, în sistem online. 

 

Evenimentul, organizat de Asociaţia Română pentru Asigurarea Securităţii 

Informaţiei (ARASEC), în parteneriat cu Ambasada Statelor Unite ale Americii în 

România şi Centrul Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică 

(CERT-RO), va aduce la aceeaşi masă o serie de specialişti în domeniu, dar şi 

reprezentanţi ai asociaţiilor de profil şi din mass-media. 

 

Pe lista invitaţilor se vor afla, printre alţii, Ioan Bacicarov - preşedintele 

ARASEC, George Schultzel - asistent ataşat juridic pentru securitate cibernetică 

în cadrul Ambasadei SUA la Bucureşti, Dan Cîmpean - director general al CERT-

RO, Cătălin Zetu - şeful Biroului de investigare a infracţiunilor împotriva 

sistemelor informatice, Poliţia Română, Călin Rangu - directorul Direcţiei Relaţii 

Publice, Petiţii şi Educaţie Financiară din Autoritatea pentru Supraveghere 

Financiară (ASF), Claudia Nicolae - director general al Agenţiei Naţionale de 

Presă AGERPRES şi Paul Maravei - director general Cisco România. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Primul Summit antifraudă din România, organizat joi la Bucureşti 

Specialiştii în investigaţii corporate organizează, joi, la Bucureşti, primul Summit 

antifraudă din România, la care sunt aşteptaţi să participe reprezentanţi ai 

autorităţilor şi asociaţiilor de profil. 

 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 27 mai 2021 35 

 

"Fenomenul fraudei în România nu este unul nou. Ce este nou, în schimb, este 

faptul că, atunci când anchetează o companie, organele de urmărire penală 

analizează mecanismele de prevenţie penală şi modul în care acestea au fost 

implementate intern. Cu toate acestea, mediul de business din România nu este 

integral aliniat la standardele de combatere a fraudei din statele vestice. Fraud 

Summit by SPIA îşi propune să schimbe asta, iar noi, act Botezatu Estrade 

Partners, suntem nerăbdători să împărtăşim din experienţa noastră practică, pe 27 

mai, alături de profesionişti, reprezentanţi ai unor companii care au înţeles că 

detecţia, prevenirea şi reacţia sunt cei trei paşi pentru un mediu de business 

sănătos", declară Ştefan Botezatu, managing partner act Botezatu Estrade Partners, 

partener principal al evenimentului, organizat de Secret Private Investigations 

Agency (SPIA). 

 

Printre speakerii prezenţi la acest summit se află: Dan Cîmpean - director general 

Centrul Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică (CERT-

RO), Teodora Stoian - consilier Ministerul Justiţiei, Robert Whitaker - Chief 

Operation Officer, Blockchain Intelligence Group, Nicoleta Mehlsen - 

vicepreşedinte Asociaţia pentru Prevenirea şi Combaterea Fraudelor România 

(APCF), Dan Rusu - preşedinte World Association of Detectives, Alexandru 

Bălan - Chief Security Researcher la Bitdefender, Gheorghe Chera - director 

Direcţie CPT, Distribuţie Energie Oltenia, Mihai Popa - director Corporate Legal 

Department E.ON România şi George Enescu - head of Security Operations, Enel 

România. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Bogdan Aurescu - la reuniunea informală Gymnich a miniştrilor Afacerilor 

Externe din statele membre UE 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, participă joi la reuniunea informală 

a şefilor diplomaţiilor din statele membre ale Uniunii Europene (formatul 

Gymnich), care are loc la Lisabona, în cadrul Preşedinţiei portugheze a Consiliului 

UE. 
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Potrivit unui comunicat al MAE, transmis AGERPRES, agenda de discuţii include 

conflictele prelungite din Vecinătatea Estică (subiect inclus la propunerea 

României), relaţiile UE - Africa şi viziunea strategică a Uniunii Europene pentru 

regiunea indo-pacifică. De asemenea, miniştrii europeni vor avea un dejun 

informal care îl va avea ca invitat pe ministrul Afacerilor Externe al Regatului 

Haşemit al Iordaniei, Ayman Safadi. 

 

Dezbaterea privind conflictele prelungite din Vecinătatea Estică este organizată la 

iniţiativa României ca urmare a scrisorii adresate de ministrul Bogdan Aurescu, 

susţinut de zece omologi din state membre UE - Bulgaria, Cehia, Estonia, Letonia, 

Lituania, Polonia, Portugalia, Slovacia, Slovenia, Suedia, în noiembrie anul trecut, 

Înaltului Reprezentant pentru Afaceri externe şi politică de securitate. 

 

"Este pentru prima dată când un astfel de subiect este inclus pe agenda CAE la 

iniţiativa României. Miniştrii europeni vor evalua liniile de acţiune care ar putea fi 

decise şi puse în aplicare pentru a spori angajamentul UE şi eficienţa acestuia, 

respectiv instrumentele concrete care pot fi folosite de către UE pentru soluţionarea 

conflictelor prelungite/ îngheţate din regiunea extinsă a Mării Negre. Ministrul 

Bogdan Aurescu va evidenţia că aceste conflicte reprezintă o ameninţare majoră la 

adresa stabilităţii şi securităţii vecinătăţii imediate a Uniunii, dar şi a continentului 

european şi a securităţii euroatlantice în ansamblu, astfel că UE trebuie să se 

implice mai mult şi mai eficient în soluţionarea durabilă a acestora, cu obiectivul 

mai larg al consolidării rezilienţei partenerilor din Parteneriatul Estic. În acest sens, 

Bogdan Aurescu va prezenta o serie de propuneri concrete care să permită o 

abordare integrată şi coerentă a proceselor de soluţionare a acestor conflicte, în 

conformitate cu dreptul internaţional şi în coordonare apropiată cu toţi actorii 

relevanţi (OSCE, ONU, parteneri internaţionali like-minded, mai ales SUA)", 

precizează comunicatul MAE. 

 

Potrivit MAE, discuţiile referitoare la relaţiile UE - Africa vor viza analiza 

stadiului relaţiei şi perspectivele organizării celui de-al şaselea Summit cu Uniunea 

Africană, planificat pentru primul semestru al anului viitor, precum şi modalităţi de 

aprofundare a parteneriatului politic şi economic, pe baza intereselor, valorilor şi 

acţiunii comune.  
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Ministrul Bogdan Aurescu va exprima sprijin pentru aceste obiective, în baza 

strategiei UE privind diversificarea cooperării cu Africa din martie 2020 şi va pune 

accentul pe aspecte legate de securitatea continentului, cooperare economică şi 

comercială, sprijinul acordat pentru combaterea consecinţelor pandemiei de 

COVID-19, dar şi pentru consolidarea contactelor interumane. 

La reuniune vor fi şi dezbateri cu privire la viziunea strategică a UE pentru 

regiunea indo-pacifică. La 19 aprilie, au fost adoptate Concluziile Consiliului UE 

privind o strategie pentru cooperare în regiunea indo-pacifică. Conform MAE, 

discuţiile vor viza un schimb de opinii în perspectiva comunicării comune a 

Înaltului Reprezentant şi a Comisiei Europene pe tema cooperării în regiunea indo-

pacifică, prevăzută a fi publicată în septembrie 2021. Aurescu va sprijini 

consolidarea dimensiunii politice a abordării UE şi va arăta că România este 

interesată să contribuie la implementarea acesteia în domenii precum conectivitatea 

digitală, în special securitatea cibernetică, şi promovarea democraţiei şi 

consolidarea statului de drept, inclusiv din perspectiva faptului că ţara noastră 

deţine Preşedinţia în exerciţiu a Comunităţii Democraţiilor, precizează Ministerul 

de Externe. 

 

Cu prilejul dejunului informal al cărui invitat va fi ministrul iordanian al Afacerilor 

Externe va avea loc un schimb de opinii pe tema evoluţiilor recente din Orientul 

Mijlociu şi se va trece în revistă stadiul relaţiilor UE - Iordania. Cu această ocazie, 

ministrul român va reitera sprijinul ţării noastre pentru aspiraţiile Regatului 

Haşemit de a avea relaţii mai strânse cu UE şi va sublinia oportunităţile de 

dezvoltare a relaţiilor UE - Iordania oferite de Noua Agendă a UE pentru regiunea 

Mediteranei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Conferinţă despre posibilităţile de cooperare între bursele de valori din 

Centrul şi Estul Europei 

Grupul de presă Bursa, în parteneriat cu Asociaţia Brokerilor, organizează joi 

conferinţa hibrid ''Posibilităţi de cooperare între bursele de valori din Centrul şi 

Estul Europei'', eveniment la care şi-au anunţat participarea unsprezece burse de 

valori din regiune. 
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La evenimentul moderat de Dan Paul, preşedintele Asociaţiei Brokerilor şi 

vicepreşedintele Bursei de Valori Bucureşti, şi-au confirmat prezenţa reprezentanţi 

ai 11 burse de valori din regiune, analişti din piaţă şi reprezentanţi ai unor 

companii listate pe piaţa de capital din România. 

 

Evenimentul va fi structurat pe două paneluri, în primul panel urmând să fie 

dezbătute posibilităţile de cooperare dintre bursele de valori din Centrul şi Estul 

Europei, iar în cel de-al doilea să fie luat în discuţie stadiul dezvoltării şi 

perspectivele pieţei de capital. 

Potrivit organizatorilor, piaţa de capital românească a fost promovată anul trecut în 

categoria celor emergente secundare de către agenţia FTSE Russell, în timp ce 

pieţele cele mai importante din regiune sunt emergente avansate, iar Polonia este 

piaţă dezvoltată. Deocamdată, BVB are puţine companii în indicii FTSE, iar 

ponderea lor este relativ redusă, dar există perspective de îmbunătăţire. Totuşi, 

listările companiilor mari sunt rare, astfel încât oferta disponibilă investitorilor 

instituţionali (fonduri mutuale, fonduri de pensii) este într-o continuă scădere. Pe 

de altă parte, în ultimul an, tot mai mulţi antreprenori au apelat la finanţare prin 

mecanismele Sistemului Multilateral de Tranzacţionare al Bursei de Valori 

Bucureşti, iar numărul investitorilor activi la BVB a crescut. Toate acestea s-au 

manifestat în timpul pandemiei Covid-19, eveniment ce a schimbat 

comportamente, a modificat şi accelerat tendinţe, a resetat economiile. 

 

În cadrul conferinţei din 27 mai, ziarul Bursa îşi propune să reliefeze stadiul actual 

de dezvoltare al pieţei noastre, perspectivele sale şi a celor din regiune, 

oportunităţile şi obstacolele ce se conturează în urma pandemiei Covid-19.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Anunț oficial: Parchetul European își începe activitatea la 1 iunie / 

Comisarul pentru Justiție anunță că EPPO va monitoriza punerea în aplicare 

a NextGenerationEU, instrumentul european prin care se finanțează planurile 

naționale de redresare 

Comisia Europeană a confirmat oficial, miercuri, că Parchetul European (EPPO) 

își va începe activitatea la 1 iunie, comisarul pentru Justiție, Didier Reynders, 

afirmând că noua structură va monitoriza punerea în aplicare a NextGenerationEU, 

pentru a se asigura că fondurile vor fi utilizate „exclusiv în scopul de a ajuta 

economiile noastre să se redreseze în urma crizei”, potrivit unui comunicat de 

presă al CE. 

Parchetul European este responsabil cu anchetarea și urmărirea penală a 

infracțiunilor care afectează bugetul UE. 

Este primul parchet supranațional care investighează și urmărește penal 

următoarele tipuri de fraudă și alte infracțiuni care aduc atingere intereselor 

financiare ale UE: 

 frauda în materie de cheltuieli și venituri; 

 frauda în materie de TVA (dacă implică două sau mai multe state membre și 

un prejudiciu de cel puțin 10 milioane EUR); 

 spălarea de bani aferentă activelor provenite din fraudarea bugetului UE; 

 corupția activă și pasivă sau deturnarea de fonduri care afectează interesele 

financiare ale UE; 

 participarea la o organizație criminală în cazul în care scopul principal al 

activităților acesteia este săvârșirea de infracțiuni împotriva bugetului UE. 

Acest nou organism al Uniunii poate, de asemenea, să ancheteze și să urmărească 

penal orice altă activitate ilegală care este „indisolubil legată” de o infracțiune 

împotriva bugetului UE, mai precizează Comisia Europeană. 

Se preconizează că EPPO va investiga aproximativ 3 000 de cazuri pe an. 
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„Principala misiune a acestui organism european este să protejeze fondurile UE de 

infractori, în interesul comun al cetățenilor noștri. EPPO va monitoriza punerea în 

aplicare a NextGenerationEU, veghind cu strictețe ca fondurile să fie utilizate 

exclusiv în scopul de a ajuta economiile noastre să se redreseze în urma crizei”, a 

declarat Didier Reynders, comisarul pentru justiție. 

Vicepreședintele Comisiei Europene, Věra Jourová, a afirmat că, începând cu 1 

iunie, procurorii europeni, se vor afla „sub conducerea fermă a Laurei Kövesi” și 

„vor reprima activitățile infracționale și se vor asigura că niciun euro nu este irosit 

din cauza corupției sau a fraudei”. 

Context 

Instituit prin Regulamentul (UE) 2017/1939 din 12 octombrie 2017 și finanțat din 

bugetul UE, EPPO este primul parchet supranațional responsabil cu anchetarea și 

urmărirea penală a infracțiunilor. 

În structura sa actuală, 22 de state membre ale UE participă la această cooperare 

consolidată. Condus de Laura Codruța Kövesi, procurorul-șef european, Parchetul 

European dispune de un parchet central situat în Luxemburg, care este alcătuit din 

câte un procuror european pentru fiecare stat membru participant și din alte 

categorii de personal. În plus, procurorii europeni delegați situați în statele membre 

fac parte integrantă din acest organism independent. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Fostul presedinte basarabean Igor Dodon crede ca Romania se va implica in 

alegerile din Republica Moldova. "Maia Sandu este un instrument in mainile 

Occidentului" 

Igor Dodon, liderul socialistilor pro-rusi din Republica Moldova a mai acuzat 

Statele Unite si Uniunea Europeana ca vor cu orice pret ca Republica Moldova sa 

devina un stat antirus. 

 

Dodon sustine ca miza alegerilor parlamentare anticipate din 11 iulie este una 

foarte mare, iar Occidentul va face totul pentru ca fortele proeuropene de 

la Chisinau sa obtina victoria. 

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/ro/ALL/?uri=CELEX%3A32017R1939
https://ziare.com/igor-dodon/
https://ziare.com/europa/moldova/
https://ziare.com/europa/uniunea-europeana/
https://ziare.com/europa/chisinau/
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In acest sens, Dodon afirma ca ambasadorii SUA, UE si al Romaniei in Republica 

Moldova deja se implica in procesul electoral. "Acest fapt confirma inca o data 

ingrijorarile noastre ca, dupa ce ei (Occidentul) au reusit anul trecut sa-si puna in 

functie presedintele lor (Maia Sandu), acum sarcina lor numarul unu este sa ia sub 

control Guvernul si Parlamentul. Daca oamenii vor intelege acest risc, putem sa 

evitam soarta Ucrainei. Scopul nostru este sa salvam Moldova, sa nu permitem sa 

se transforme intr-un camp de lupte geopolitice impotriva Rusiei", a spus Igor 

Dodon la emisiunea "Interviul Saptamanii" de la Primul in Moldova. 

 

Dodon considera ca se poate de pus punct implicarii ambasadorilor in treburile 

interne ale tarii, insa pentru aceasta e nevoie de un Guvern cu functii depline, care 

sa expulzeze un diplomat, "care este cel mai activ", apoi si restul vor inceta 

asemenea actiuni, relateaza adevarul.md 

 

Dodon sustine ca in mandatul lui de presedinte Moldova a avut o politica externa 

echilibrata, iar Occidentul isi doreste ca Moldova, dupa modelul Ucrainei, sa aiba 

pozitii dure fata de actiunile Rusiei. Ex-presedintele a spus ca Maia Sandu "este un 

instrument in mainile Occidentului", iar lista de candidati a PAS pentru functia de 

deputat a fost facuta tot de Occident. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/europa/chisinau/alianta-dodon-voronin-republica-moldova-1678437
https://ziare.com/europa/belarus/dodon-intalnire-lukasenko-minsk-1677369
https://adevarul.ro/moldova/politica/dodon-acuza-romania-implica-alegerile-chisinau-occidentul-vrea-pret-moldova-devina-stat-antirus-1_60adfd735163ec427170978f/index.html
https://ziare.com/international/stiri-externe/igor-dodon-ironizat-pe-facebook-1676630
https://ziare.com/international/stiri-externe/igor-dodon-ironizat-pe-facebook-1676630
https://ziare.com/pas/

